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          Данная выпускная работа посвящена оценке состояния пожарной опасности АЗС, описанию возможных сценариев развития пожара на типовой АЗС, анализу состояния системы обеспечения пожарной безопасности АЗС, разработке плана тушения пожара на типовой АЗС, расчет сил и средств на их ликвидацию. Соответственно, предметом исследования выступила АЗС. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. Оценка состояния пожарной опасности АЗС. 2. Анализ состояния системы обеспечения пожарной безопасности АЗС. 3. Разработка плана тушения пожара на типовой АЗС. Работа проводилась по автозаправочной станции: произведена оценка состояния пожарной опасности АЗС, сделан выбор АЗС, рассмотрены пожароопасные вещества используемые на АЗС, а также статистика и характеристика пожаров. Был произведен анализ техногенных опасностей на АЗС, описаны и сделан выбор возможных сценариев развития пожара на типовой АЗС. Проанализировано состояние системы обеспечения пожарной безопасности АЗС, а именно пожарная безопасность, нормативно-правовая документация, регламентирующая пожаробезопасность, система средств обеспечения пожарной безопасности, действия персонала при пожаре, а также даны рекомендации по повышению уровня безопасности существующей системы пожаробезопасности на типовой АЗС. Разработан план тушения пожара. Проведены расчеты сил и средств необходимых для ликвидаций последствий. Расчет сил и средств проводился методом математического вычисления.
        

        
          This final work is devoted to assessing the state of the fire hazard of a gas station, describing possible scenarios for the development of a fire at a typical gas station, analyzing the state of the fire safety system of a gas station, developing a plan for extinguishing a fire at a typical gas station, calculating the forces and means for their elimination. Accordingly, the gas station was the subject of the study. The tasks that were solved in the course of the study: 1. Assessment of the state of the fire hazard of the gas station. 2. Analysis of the state of the gas station fire safety system. 3. Development of a plan for extinguishing a fire at a typical gas station. The work was carried out at the gas station: the state of the fire hazard of the gas station was assessed, the choice of the gas station was made, the fire hazardous substances used at the gas station were considered, as well as the statistics and characteristics of fires. The analysis of technogenic hazards at the gas station was carried out, the possible scenarios for the development of a fire at a typical gas station were described and selected. The state of the gas station fire safety system was analyzed, namely, fire safety, regulatory documents governing fire safety, a system of fire safety means, personnel actions in case of a fire, and recommendations were given to improve the safety level of the existing fire safety system at a typical gas station. A fire extinguishing plan has been developed. Calculations of forces and means necessary for liquidation of consequences have been carried out. The calculation of forces and means was carried out by the method of mathematical calculation.
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